
 

Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/470.

Benyújtás dátuma: 2022-07-02 12:22

Parlex azonosító: NQF5HUN50001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Vadai Ágnes (DK) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem adják ki a kormányhivatalok az 
önkormányzatoknak a településük fertőzöttségi adatait?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  atlatszo.hu  portálon  megjelent  „Tehetetlen  a  NAIH  a  kormányhivatalok  időhúzásával
szemben„ című cikk a kormányhivatalok színjátékáról ír:

„A Nemzeti Adatvédelmi és Információszabadság Hatóság (NAIH) tavaly áprilisban közölte, hogy a
kormányhivatalok  ki  kell,  hogy adják az  önkormányzatoknak a település  fertőzöttségi  adatokat,
lehetőleg 15 napon belül. Novemberben a NAIH közleményben hívta fel a figyelmet arra, hogy a
kormányhivataloknak  minél  előbb  meg  kell  válaszolniuk  a  polgármesterek  koronavírus-
fertőzöttséggel kapcsolatos adatigényléseit.  Gyöngyös ennek ellenére csak a 44-ik napon kapott
választ a Heves Megyei Kormányhivataltól, a NAIH-nak pedig nincs más eszköze, mint felhívni a
hivatal figyelmét az időszerűség jelentőségére, és a nyilvánosság elé tárni a problémát.

(…)

A hosszabbításhoz sokáig elég volt annyi indoklás, hogy az adatok kiadása „a közfeladatot ellátó
szervnek a veszélyhelyzettel  összefüggő közfeladatai  ellátását  veszélyeztetné”,  és  az  adatgazdák
sűrűn éltek is a lehetőséggel. Tavaly áprilisban azonban az Alkotmánybíróság kimondta, hogy nem
lehet általánosan a járványra hivatkozva hosszabbítani, hanem magyarázatot kell adni arra, hogy a
közérdekű adatigénylés  határidőn belüli  teljesítése  milyen  plusz  terhet  jelentene  az  adott  szerv
számára.”

 



 
Kérdezem Önt:

Miért nem adják ki a kormányhivatalok az önkormányzatoknak a településük fertőzöttségi adatait?

 

Budapest, 2022. július 2.
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